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    Zamanla bağlandığı 
köpeklere verilen destekle 
geçici yer de ayarlayan 
Uzun, hayvanların soğuk kış 
k o ş u l l a r ı n d a n  
etkilenmemesi için elinden 
geleni yapıyor.
İmkan ı  o lmad ığ ı  i ç i n  
hayvanlara barınak yapma 
h a y a l i n i  
ge rçek leş t i rememen in  
üzüntüsünü yaşayan Uzun, 
y e t k i l i l e r  v e  
h a y v a n s e v e r l e r d e n  
uzanacak yardım elini 
bekliyor.
Uzun,  i l çeye  bar ınak  
yapılması halinde burada 
ücretsiz çalışıp çok sevdiği 
köpeklerine daha iyi hizmet 
vermek istiyor.
- "Allah'ın güzelliklerinden 
mutlu oluyorum"
Hayvansever Aydın Uzun, 
y a p t ı ğ ı  a ç ı k l a m a d a ,  
y a k l a ş ı k  3 2  y ı l d ı r  
k ö p e k l e r i n d e n  h i ç  
ayr ı lmadığını ,  hayvan 
sevgisi yüzünden birçok 
talihsiz olay yaşamasına 
rağmen onları sevmeyi asla 
bırakmadığını anlattı. 
" K e n d i m i  k ö p e k l e r e  
adadım." diyen Aydın, 
şunları kaydetti:
" S ü r e k l i  k ö p e k l e r l e ,  
kedilerle, kuşlarla vakit 
geçiriyorum. Mutluluk ve 

Sokak köpeklerine 
"sıcak yuva" istiyor
Düzce'nin Yığılca ilçesinde 32 yıldır baktığı sokak köpeklerine çok fazla imkanı olmadığı için barınak yapamayan Aydın Uzun, 
hayalini gerçekleştirmek için yetkililerden destek bekliyor. İlçede bir barakada anne, babası ve kardeşiyle yaşayan 45 yaşındaki 
Aydın Uzun, çocukluğundan beri günübirlik işlerde çalışarak sokak köpeklerini besliyor.

büyük huzur duyuyorum. 
Allah'ın güzelliklerinden 
mutlu oluyorum. Şu an kış 
aylarındayız, havalar iyice 
soğudu. Sokak hayvanları 
oldukları için soğuktan 
ölebiliyorlar. Gerekli tedavi 
yapılmıyor, yapamıyoruz. 
Kaymakamımız sağ olsun 
bizimle ilgileniyor, yardımcı 
oluyor." 
Köpeklerden birinin kısa bir 
süre önce dondurucu soğuk 
yüzünden öldüğüne dikkati 
çeken Uzun,  "Sadece 
Yığılca olması önemli değil, 
T ü r k i y e  v e  d ü n y a n ı n  
neresinde olursa olsun, bir 
e k m e k  a l ı n ı p  s o k a k  
hayvanlarının karınlarının 
doyuru lmasın ı ,  on lara  
yardım edilmesini canı 
gönülden istiyorum." dedi.
-  " B i z i m  i n s a n ı m ı z  
m e r h a m e t l i ,  y a r d ı m  
yapacaklar biliyorum"
T ü m  g ü n ü n ü  s o k a k  
hayvanlarıyla geçirdiğini 
a n l a t a n  U z u n ,  ş ö y l e  
konuştu:
" S a b a h  k a l k ı y o r u m ,  
namazımı kılıp kendim için 
tahsis edilen ama köpekler 
için kullandığım alana 
ge l iyorum.  Köpek ler in  
durumuna bakıp sularını 
dolduruyorum, yemeklerini 
veriyorum. Mahalle mahalle 

gezip köpeklerin karnını 
doyurmaya çalışıyorum. 
Akşam yemekler i  iç in  
günübirlik işler yapıyorum. 
Buradan aldığım parayla 
v a t a n d a ş ı m ı z ı n  d a  
y a r d ı m ı y l a  a k ş a m  
yemeklerini veriyorum. 
Ertesi gün nasıl karınlarını 
doyuracağımı düşünüp 
g ü n ü m ü  o n a  g ö r e  

planlıyorum."
A y d ı n  U z u n ,  i m k a n ı  
olmadığı için köpekleri için 
b i r  yer  yapamadığ ın ı  
vurgulayarak, "Tek hayalim 
32 yıldır onlara sıcak yuva 
o lmas ı ,  s ı cak  yemek  
verilmesi ve tedavilerinin 
y a p ı l m a s ı .  Ta b i i  k i  
e k s i k l i k l e r i m i z ,  
yapamadıklarımız var. 12 

yaşından bu yana köpeklerin 
k a l a b i l e c e ğ i  b a r ı n a k  
i s t i y o r u m .  H a y v a n l a r  
rahatsızlandığında veterinere 
götürecek durumum olmuyor. 
Bizim insanımız merhametli, 
yapacaklar biliyorum. Kendim 
için istediğim tek şey barınak. 
Ben gönül lü çal ışmaya 
razıyım." şeklinde konuştu.

Katık Atık Tesisleri Ormanları 
Çöp Sahasına Dönüştürdü
Avrupa'dan çöp ithalatıyla gündeme gelen Türkiye'de ormanlarda yapılan katık 

atık tesislerinin sayısı hızla artıyor.

  Resmi verilere göre 2012-2019 arasında 

ormanlarda 129 tesisin yapımına izin 

çıktı. Türkiye'de orman alanlarının çeşitli 

amaçlarla başka kullanımlara izin 

verilmesi mümkün. Enerji, madencilik, 

otoyol ve köprülerin yanı sıra izin verilen 

alanlardan bir tanesi de katı atık bertaraf 

tesisleri... Haberin devamı sayfa 5'de.

İşte yerli 'Ironman'
Video paylaşım platformundaki görüntüleriyle videolarıyla tanınan Tolga Özuygur 
İstanbul'un Seyrantepe ilçesindeki atölyesinde 1 buçuk yıl önce başladığı demir 
adam zırhı projesini pandemi döneminde bitirmeyi başardı. 

     Zırhın tüm sistemlerini bir elektronik alt yapı ve 
ses komutlarıyla hareket ettirebiliyor. Ayrıca 
gövdede nükleer enerji üretebilen bir ark reaktörü 
de bulunuyor. Çocukluk hayali olan demir adam 
zırhını pandemi döneminin de araya girmesiyle 
1.5 yıl sonra tamamlayan Tolga Özuygur, “Aslında 
Ironman (Demir Adam) benim çocukluktan beri 
Marvel serisinde en sevdiğim karakterlerden 
birisi... Haberin devamı sayfa 7'de.

Şubat Ayında 
Güneşi Gören 

Ağaçlar Çiçek Açtı

  Şubat Ayı'nda havaların 

mevsim normal ler in in 

üzerinde seyretmesiyle 

Düzce'de ağaçlar çiçek 

açtı.  Parklarda yapraksız 

çiçek açan ağaçlar bazı 

v a t a n d a ş l a r ı  

endişelendirirken, güneşli 

h a v a y ı  f ı r s a t  b i l e n  

Düzceliler ise kendilerini 

parklara atarak... Haberin 

devamı sayfa 3'te.

KKTC'de mutasyonlu
virüs saptandı

 Yakın Doğu Üniversitesi 

D E S A M  A r a ş t ı r m a  

Enstitüsü COVID-19 PCR 

Tanı Laboratuvarı 'nda 

y a p ı l a n  a n a l i z l e r  

sonucunda, İngiltere'den 

dünyaya yayılan SARS-

C o V - 2  v i r ü s ü n ü n  

m u t a s y o n a  u ğ r a m ı ş  

varyantının KKTC'de tespit 

e d i l d i ğ i n i  a ç ı k l a d ı .     

C O V I D - 1 9  P C R  

Laboratuvarı'nda Kasım... 

Haberin devamı sayfa 7'de.
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    İç Anadolu Av ve Yaban Hayatı Federasyon Başkanı Selim 

ŞAHİN Sosyal Medyada Avcının Sorumlulukları başlığıyla bir 

deklarasyon yayımladı.

BİRLİK VE BERABERLİK İÇERİSİNDE MÜCADELEMİZ İÇİN 

ULUSAL BASINDA VE SOSYAL MEDYADA YAPILMASI 

GEREKEN EYLEMLER

– Yapılacak eylemler mutlaka dönemsel olarak ve sürekli 

yapılmalı ve bunlar Ulusal basın ve sosyal medya hesapları 

üzerinden yürütülmelidir.

– WhatsApp, Twitter, Instegram ve Facebook gruplarında (örn: 

avcının sesi, facebook avcılar klübü, Türkiye avcılar klübü, uçar 

avcıları, keklik avcıları, köpek ırkları grupları, domuzcu avcıları 

vb. gruplar üzerinde oluşturulan eylem ve açıklamalar eş 

zamanlı paylaşılmaya başlanmalı sosyal hesaplardan yetkili 

bürokratlar ve isimler içeriğe eklenmelidir.

– Bu sosyal medya üzerinde yapılacak her türlü paylaşım Av ve 

Yaban Hayatı üzerindeki avcı dışındaki tüm olumsuzluklar 

olmalı ve bunlar mutlaka tüm takipçilerce paylaşılarak, geniş bir 

kitleye ulaştırılmalıdır.

– Youtube üzerinde avcılığı temsil eden bir kanal açmalıyız ve 

burada özellikle görsel olarak yaşanan her türlü olumsuz doğa 

olayının videolarını ve fotoğraflarını yayınlanmalıyız. Örnek 

olarak;

1) Sulak alanlardaki tarımsal atıklar, kanalizasyon bağlantıları, 

endüstriyel atıklar,

2) Üveyik için en önemli üreme alanlarında (ormanlık alanlarda) 

açılmış taş ocakları, mermer ocakları ve benzeri tüm faaliyetler,

3) Çeltik ve buğday anazı yangınları ve bu yangınların geriye 

bıraktığı kalıntılar,

4) Doğal yaşam alanında yapılan her türlü faaliyet. Özellikle 

üreme zamanlarında turizm amaçlı yapılan faaliyetler mutlaka 

belgelenmelidir.

Özellikleavcılar olarak kollama ve koruma faaliyetlerini 

oluşturmalı ve bunu basında, oluşturacağımız sosyal medya 

ortamlarında paylaşmalıyız. Mesela Trakya'da ördek salım 

projesi bunlardan bir tanesi. Özelikle tarımsal etmenlerle 

mücadele etmeliyiz. Bu konuda gübre üreticileri, tarım ilaç 

üreticileriyle görüşmeler organize edilmeli, özellikle yerli 

hayvan türlerimizden keklik için son derce sorun olan gübre ve 

ilaç formunun değiştirilmesi çabaları yapılmalıdır.

Özellikle yaban hayatını etkileyecek her türlü büyük ölçekli 

yatırım projeleriyle ilgili olumlu/ olumsuz görüşlerimizi 

oluşturduğumuz sosyal medya ortamlarından yayınlamalıyız 

ve basın bültenleri oluşturarak ulusal yazılı ve görsel medyaya 

taşımalıyız.

Sosyal medya ortamlarında av görsellerinin paylaşımından av 

camiamızı uzaklaştırmalıyız. Bu görseller her yerde karşımıza 

konulmaktadır.

Siyasi partilerin grup toplantılarına tek ses olarak katılım 

gösterilmeli, orada grubun adı mutlaka siyasilerin akıllarına 

kazınmalıdır.

Doğada bizler en çok zaman geçiren insanlarız. Doğaya 

giderken yüksek çözünürlükteki kayıt yapabilen cihazlarımızı 

mutlaka yanımızda bulundurmalı, karşılaşılan sorunları 

mutlaka fotoğraf ve/veya video kayıt altına almalıyız. Yapılan bu 

kayıtlar mutlaka sosyal medya ortamında moderatör 

kontrolünde yayınlanmalıdır. Düzenli çalışan avcı gruplar tespit 

edilip paylaşımların bu gruplarda amacına uygun şekilde 

paylaşılması sağlanmalıdır.

Grubumuzun mutlaka bir fonu olmalıdır. Bu fon gönüllük 

esasıyla çalışmalı ve open book(herkes tarafından izlenebilir ve 

kontrol edilebilir) bir şekilde işlemelidir. Bu fona katkıda akla 

gelecek her türlü yöntem ele alınmalıdır. Elde edilecek gelir 

çoğaltma, yaşam alanı oluşturma, afiş, broşür, televizyon, 

gazete, kamu spotları ve benzeri faaliyetlerde kullanılmalıdır.

Özelde azalan av hayvanlarının azalış nedenlerini araştırmada 

üniversitelere gidilmeli, gerekirse oluşturulacak fondan proje 

destekleri dahi yapılmalıdır.

Değerli arkadaşlar yukarıda kısa ve uzun vadede yapılacak çok 

işimiz olduğu aşikârdır. Kısa vadede her ilde ve her dernekte 

üstteki yazılmış olan.maddeler uygulanmalıdır. Her ilde avcı 

temsilcileri yerel TV ve basına mutlaka ılımlı bir dilde 

açıklamalar yapmalı ve bu sayede sesimiz geniş kitlelere 

iletilmelidir. Ardından da uzun vadede oluşacak çalışmalarla 

avcının basında koruyucu bir varlık olduğu insanlara 

anlatılmalıdır.

Bahsettiğimiz eylem planlarını oluşturmanın gönüllülük 

esasıyla yürüyeceğini herkes bilmelidir. Artık laf değil eylem 

zamanı olduğundan yukarıda belirtilen sosyal medyada güçlü, 

siyasi ilişkileri olan arkadaşların ön plana çıkarak görev alması 

gerekmektedir. Bizlerin, KONFEDERASYON, FEDERASYON 

VE DERNEKLER Olarak bu konuda elimizden geleni 

yapacağımızı herkesin bilmesini isteriz. Yazı yazarız, demeç 

veririz, proje oluştururuz, sosyal medyada anlatırız, daha birçok 

konuda ortak çalışmalarda bulunup Türk avcısını el ve gönül 

birlikteliği ile en iyi şekilde temsil etmeye çalışırız.

Taktir edersiniz ki bunu tek başımıza başaramayız. Birlikte bir 

ekip oluşturarak el ve gönül birliğiyle Türk avcısını layık olduğu 

yere taşımak için mücadele etmek boynumuzun en asil 

borcudur…

Saygılarımızla…

İç Anadolu Av ve Yaban Hayatı Federasyonu

    Toros Dağları'nın zirvesine 

yağan kar ise kartpostallık 

görüntüler ortaya çıkmasına 

neden oldu.

Termometrelerin 30 dereceyi 

gösterdiği kentte hafta sonu 

sokağa çıkma kısıtlaması 

öncesi vatandaşlar adeta 

Atatürk Parkı'na akın etti.

Adana'da termometreler 
30 dereceyi gösterdi
Şubat ayının ilk günlerinde hava sıcaklığının Meteoroloji Genel Müdürlüğü'nün verilerine göre 

22-23 derece seviyesinde seyrettiği Adana'da vatandaşlar  güneşin keyfini çıkardı. 

Sıcak havanın etkili olduğu 

kentte aileleriyle birlikte 

parka gelen çocuklar, 

gönüllerince eğlendi.

Kış ortasında güneşl i  

havadan yararlanmanın 

mutluluğunu yaşadıklarını 

ifade eden Yasin Kurt, 

“ A d a n a  h a v a s ı  h e p  

yanıltıyor. Akşamları biraz 

soğuk oluyor ama genelde 

yazdan kalma sıcaklıklarla 

günümüzü geçir iyoruz. 

Adana bu sıcaklıklarla diğer 

illere göre şanslı. Hafta sonu 

k ı s ı t l a m a  ö n c e s i  

vatandaşlar stres atıyor” 

diye konuştu.

Torununu parka getiren Esin 

Onuk ise “Hava çok güzel. 

Torunumun Pazartesi kreşi 

açılıyor. Onun için tatilin son 

günü. Havalar çok sıcak. 

Kışımızı yaşayamadık. 

Adana zaten kış memleketi 

değil ama böyle de hiç 

olmuyor” ifadelerini kullandı.

    İlçe Jandarma Komutanlığı 
ekipleri araç ve evde bomba 
arama köpeği ile yapılan 
aramalar sonucu çok sayıda 
silah ve mermi ele geçirdi.

Konu i le  i lg i l i  yap ı lan  

açıklamada şu ifadelere yer 

Jandarmadan Operasyon 
Yığılca İlçe Jandarma Komutanlığı ekipleri yaptıkları başarılı çalışmalar 

sonucu 4 adet tabanca ve 1 adet av tüfeği ele geçirdi.

verildi. 

“Yığılca  İlçe Jandarma 

Komutanlığı tarafından  

yapılan istihbari çalışmalar 

n e t i c e s i n d e  Y ı ğ ı l c a  

İlçesinde, şüpheli F.D. ın 

k u l l a n d ı ğ ı   a r a ç  v e  

şüphelinin evinde  Bomba 

arama köpeği (Kirpik ) ile 

y a p ı l a n  a r a m a l a r d a   

ruhsatsız 4 adet tabanca, 5 

adet şarjör, 1 adet av Tüfeği 

ile bu silahlara ait 246 adet 

fişek ile 63 adet av fişeği ele 

geçirilmiştir. Olay ile ilgili 

şüpheli  şahıs  gözaltına 

alınmıştır”



3

www.haberozel.com.trHaberin Adresi

    Akademik Birim Eğitim 
K o o r d i n a t ö r l e r i n d e n  
o l u ş a n  E ğ i t i m  
Koordinasyon Kurulu 
t o p l a n t ı s ı ,  p a n d e m i  
önlemlerinden dolayı iki 
b ö l ü m  ş e k l i n d e  
gerçekleştirildi. Düzce 
Ü n i v e r s i t e s i  R e k t ö r  
Yardımcısı Prof. Dr. İlhan 
G e n ç ' i n  a ç ı l ı ş  
konuşmasıyla başlayan ilk 
toplantı, Fakülte ve Enstitü 
temsilcilerine yönelik; 
d i ğ e r  t o p l a n t ı  i s e  
Yüksekoku l ,  Mes lek  
Y ü k s e k o k u l u  v e  
Rektörlüğe bağlı Bölüm 
B a ş k a n l a r ı n ı n  

2021 Yılı İlk Toplantısı Gerçekleştirildi
Düzce Üniversitesi Eğitim Koordinatörlüğü bünyesinde oluşturulan Eğitim Koordinasyon 

Kurulu'nun 2021 yılının ilk toplantısı, Rektörlük Çalıştay Salonu'nda gerçekleştirildi.

t ems i l c i l e r i ne  yöne l i k  
düzenlendi.
Düzce Üniversitesi Eğitim 
Koordinatörü Dr. Öğr. Üyesi 
Z e y n e p  S e d a  Ç a v u ş  
başkanlığında toplanan 
E ğ i t i m  K o o r d i n a s y o n  
K u r u l u ' n d a ;  “ E ğ i t i m  
Koordinatörlüğü Kurumsal 
Yapısı ve Faaliyet Alanları, 
E ğ i t i m  K o o r d i n a s y o n  
Kuru lu 'nun  Görev le r i ,  
E ğ i t i m - Ö ğ r e t i m  
S ü r e ç l e r i n d e  D ı ş  
D e ğ e r l e n d i r m e  v e  
Akreditasyon ile Düzce 
Üniversitesi Birimlerinin 
D e r s  G ö r e v l e n d i r m e  
Talep ler i  ve Müfredat  

Değiş imler inde Dikkat  
Edilmesi Gereken Noktalar” 
üzerinde duruldu. 
Toplantıda; birimlerin ders 
g ö r e v l e n d i r m e  t a l e p  
yaz ışmalardak i  ö rnek  
ş a b l o n l a r  v e  E ğ i t i m  
Koordinatörlüğü internet 
sitesinde yer alan diğer 
şablon yazılar hakkında 
b i l g i  p a y l a ş ı m ı n d a  
b u l u n u l d u .  E ğ i t i m  
Koordinatörü Dr. Öğr. Üyesi 
Zeynep Seda Çavuş, Düzce 
Üniversitesi Eğitim Öğretim 
Bilgi Sistemi'ne yönelik iç ve 
d ı ş  d e ğ e r l e n d i r m e l e r  
sonucunda ortaya çıkan 
sonuçlar doğrultusunda, 

birimlere Bologna Bilgi 
Sistemi ile ilgili eğitim 
verileceğini ve yaşanan 
problemlerin Akademik 
Birim Eğitim Koordinatörleri 
iş birliğiyle çözüleceğini 
belirtti. 
To p l a n t ı  g ü n d e m i n i n  
ardından, Akademik Birim 
Eğitim Koordinatörlerinden 
gelen soru ve cevaplar, 
Düzce Üniversitesi Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. İlhan 
Genç, Eğitim Koordinatörü 
Dr. Öğr. Üyesi Zeynep Seda 
Ç a v u ş  v e  E ğ i t i m  
Koordinatörü Şube Müdürü 
Dinçer Korkmaz tarafından 
cevaplandırıldı.

 Patent ve Marka 
Tescilini Aldılar

     Düzce Üniversitesi Ahşap İşleri Uygulama ve 
Araştırma Merkezi Müdürü, Orman Fakültesi Ağaç İşleri 
Endüstri Mühendisliği Bölümü Bölüm Başkanı Prof. Dr. 
Mehmet Budakçı ve elim bir trafik kazası sonucu hayatını 
kaybeden Dumlupınar Üniversitesi Mimarlık Fakültesi İç 
Mimarlık Bölümü'nden Dr. Öğr. Üyesi Süleyman Şenol, 
gel işt i rd ik ler i  “Termo-Vibro-Mekanik® (TVM)” 
yoğunlaştırma yöntemi için patent ve marka tescili aldılar.
Çalışmalarıyla ilgili bilgiler veren Prof. Dr. Mehmet 
Budakçı, alınan patent ve marka tescilinin danışmanlığını 
yaptığı merhum Dr. Öğr. Üyesi Süleyman Şenol'un 
doktora tez çalışmasında tasarlayıp ürettiği pres 
makinesine ait olduğunu ifade ederek ilgili tez 
çalışmasının, Fen Bilimleri alanında “2019 Fuat Sezgin 
Yılı En iyi Doktora Tezi” ödülüne layık görüldüğünü, 
TÜBİTAK ve Düzce Üniversitesi Bilimsel Araştırma 
Pro je le r i  (BAP)  Koord ina tör lüğü ta ra f ından 
desteklendiğini belirtti.

    Parklarda yapraksız çiçek 

a ç a n  a ğ a ç l a r  b a z ı  

v a t a n d a ş l a r ı  

endişelendirirken, güneşli 

havayı fırsat bilen Düzceliler 

ise kendilerini parklara 

atarak bahardan kalma 

günlerin tadını doyasıya 

ç ı k a r t t ı l a r .  P a n d e m i  

tedbi r ler i  kapsamında 

Şubat Ayında Güneşi 
Gören Ağaçlar Çiçek Açtı

Şubat Ayı'nda havaların mevsim normallerinin üzerinde seyretmesiyle Düzce'de ağaçlar çiçek açtı. 

alınan önlemlerden dolayı 

evlerinde kalan Düzceliler, 

güneşli havada stres attı. 

Şubat ayında 18 dereceyi 

gören hava sıcaklıkları 

a ğ a ç l a r ı  a l d a t t ı .  K ı ş  

mevs imin in  yaşandığ ı  

D ü z c e ' d e  m e v s i m  

normal ler inin üzerinde 

seyreden hava sıcaklıkları 

n e d e n i y l e  D ü z c e ' n i n  

Bahçeşehir bölgesindeki 

a ğ a ç l a r  ç i ç e k  a ç t ı .  

Park lardaki  ağaçlarda 

h e n ü z  y a p r a k l a r ı  

o l m a m a s ı n a  r a ğ m e n  

çiçeklerin açması ise en çok 

b a l  y a p m a k  i ç i n  

kovanlarından dışarı çıkan 

arılara yaradı. Ancak bazı 

vatandaşlar, kış mevsiminde 

açan çiçekler nedeniyle 

yağacak karda ve yaşanması 

olası don olayında ağaçların 

zarar göreceği endişesi 

yaşarken bazı vatandaşlar ise 

Şubat ayında çiçek açan 

a ğ a ç l a r ı n  a r a s ı n d a  

do laşmanın  çok  güze l  

olduğunu dile getirdiler.

     TÜİK tarafından yapılan çalışmada da Sinop'un 41,4 

yaş ortalaması ile en yüksek ortanca yaş değerine sahip 

olduğu görüldü. Sinop'u, 40,6 ile Balıkesir ve Kastamonu 

izledi. Ortanca yaşın illere ve cinsiyete göre dağılımı 

incelendiğindeyse, erkeklerde 40,2 ile Sinop en yüksek 

ortanca yaşa sahip olan il olurken, 20 ile Şanlıurfa en 

düşük ortanca yaşa sahip olan il oldu. Kadınlarda 42,7 ile 

Sinop yine en yüksek ortanca yaş değerine sahip olan il 

olurken, Şanlıurfa ve Şırnak 20,9 ile en düşük ortanca yaş 

değerine sahip olan iller oldu.

Vatandaşlar ise Sinop'un bu özelliğini değerlendirdi.

Enver Duman, “Sinop'ta herkes kendi halinde, kimse 

kimseye karışmaz. Onun için tercih ediliyor” dedi.

İbrahim Kayhan, “Emekli olanlar buraya yerleşiyor. İş 

imkanı yok. Bu nedenle gençler dışarı kaçıyor. Emekliler 

buraya geliyor” diye konuştu.

Cevdet Ergül, “Sinop emekli yeri. Sinop'ta birçok emekli 

var. Sinop'un nüfusunun hemen hemen yüzde 80'i emekli. 

Bunun fazla olmasının nedeni dışarıda çalışıp buraya göç 

etmeleri. Çünkü Sinop'ta iş sahası yok, gençlerimiz hep 

dışarıda. Gençlerimiz dışarıda olduğu için emekli sayısı 

çok fazla” şeklinde konuştu.

Hasan Yıldız ise “Sinop bilindiği üzere Türkiye'nin en 

mutlu şehri de seçiliyor bununla beraber. Burada yaşlı 

nüfusun çok olmasının sebebi bence çok güzel emeklilik, 

yaşlılık geçirilebilecek çok sakin bir yer olması. 

Karadeniz'in incisidir zaten Sinop. Torunlarıyla, 

çocuklarıyla insanın çok rahat edebildiği bir şehir olduğu 

için bence yaşlıların tercihi oluyor” ifadelerini kullandı.

Türkiye'nin en yaşlı 
nüfusu Sinop'ta

‘Mutlu kent' unvanıyla bilinen Sinop, insanların 
birbirine olan hoşgörüsüyle tanınıyor. Sinoplulara 
göre gençler iş sahalarının azlığından buradan 
ayrılırken, emekliler sakin ve gürültüden uzak bir 
şehir olması nedeniyle burayı tercih ediyor.
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    Tamamı ahşap olan evde çıkan yangın kısa sürede büyüdü. İhbar üzerine olay yerine gelen itfaiye ekipleri, park 
görevlilerinin yardımıyla yangını diğer evlere sıçramadan söndürdü. Yangında bungalov ev kullanılamaz hale geldi.

2 katlı bungalov ev 
kullanılamaz hale geldi
Düzce'nin Gölyaka ilçesinde turizm amaçlı kullanılan 2 katlı bungalov evde çıkan yangın 
itfaiye ekiplerince söndürüldü. Güzeldere Şelalesi Tabiat Parkı'nda Gölyaka Belediyesi 
işletmesine bağlı bungalov evlerden birinde henüz belirlenemeyen nedenle yangın çıktı.

     Düzce Merkez'e bağlı Çakır 

Hacı İbrahim 28 Ocak tarihinde 

sabaha karşı çıkan yangın Eski 

ailesinin yaşadığı evi küle 

çevirdi. 

Vali Atay, Yangınzede Aileyi Ziyaret Etti
Düzce Valisi Cevdet Atay, Merkez'e bağlı Çakırhacı İbrahim Köyü'nde çıkan yangın sonucu evlerini kaybeden Eski ailesine geçmiş olsun 
ziyaretinde bulundu. Konu ile ilgili bürokratlarını da yanına alan Vali Atay, yangınzede aileye her türlü desteğin sağlanacağını iletti.

Yangın nedeniyle evler i  

kullanılamaz hale gelen aile 

sokakta kaldı. İlk olarak köy 

sakinlerinin yardım elini 

uzattığı Eski ailesine Kızılay 

aracılığıyla yeni eşya desteği 

sağlanmıştı.

Olayın ardından Düzce Valisi 

Cevdet Atay da köye giderek 

evlerini kaybeden aileye 

geçmiş olsun ziyaretinde 

bulundu.

Vali Atay'a, İl Jandarma 

Komutanı Albay Mustafa 

Çetinkaya, Çevre ve Şehircilik 

İl Müdürü, Sosyal Yardımlaşma 

Vakfı Müdürü de eşlik etti. Atay, 

yangının küle çevirdiği evde 

inceleme yaparak yetkililerden 

ve a i leden olayın nası l  

meydana geldiği ile ilgili bilgi aldı. 

Yangınzede aileyle bir süre 

sohbet eden Atay, kış günü evsiz 

kalan aileye gereken her türlü 

konuda destek olunacağını iletti.

Aykut YIKIN

Grafik&Tasarım
Gökhan ALKAN

   D-400 Karayolu ve TEM otoyolunda denk geldiği sokak 

köpeklerini yanında bulundurduğu etlerle doyuran polis 

memuru Aydın, “kebapçıdan özellikle getiriyorum” dedi..

“Bundan daha güzel mutluluk var mı” diyen polis memuru 

Tuncay Aydın, “Bunlar doydu mu zaten mutlu oluyorum” 

dedi. Polis memurunun köpekleri beslediğini gören bir 

kişinin ise “Dayı Allah işini gücünü rast getirsin” dediği 

görüldü.

Polisin hayvan sevgisi
Tarsus Bölge Trafik Denetleme İstasyon Amirliği'nde 
görevli polis memuru Tuncay Aydın, mıntıkasında 
bulunan sokak köpekleri her gün lokantalarda 
yaptırdığı et ve tavuklarla besliyor. 

    Acı haberin gelmesinin 

ardından şehidin Aşağıyenice 

köyündeki baba evi yasa 

bürünürken köy Türk bayrakları 

ile donatıldı. Sabah erken 

saatlerde şehit evine giden Vali 

Gökmen Çiçek'i telefonla 

arayan Bakan Soylu, şehit 

babası Mehmet Demirel ile 

g ö r ü ş ü p  a i l e  ü y e l e r i n e  

başsağlığı dileklerini iletti. Şehit 

babası Demirel de ise Bakan 

Soylu'ya 'sizin de başınız sağ 

olsun' diyerek teşekkür etti.

Bakan Soylu şehit babasını 
telefon ile arayarak başsağlığı diledi

Suriye'de el yapımı patlayıcının etkisiz hale getirildiği sırada Dazkırı ilçesi Aşağıyenice köyü nüfusuna kayıtlı Demirel şehit düştü.
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     Resmi verilere göre 2012-
2019 arasında ormanlarda 
129 tesisin yapımına izin çıktı. 
Türkiye'de orman alanlarının 
çeşi t l i  amaçlar la başka 
kullanımlara izin verilmesi 
mümkün. Enerji, madencilik, 
otoyol ve köprülerin yanı sıra 
izin verilen alanlardan bir 
tanesi de katı atık bertaraf 
tesisleri.
Orman Genel Müdürlüğü'nün 
2 0 1 9  y ı l ı  O r m a n c ı l ı k  
İstatistikleri'ne göre 2012-
2 0 1 9  y ı l l a r ı  a r a s ı n d a  
ormanlarda 129 adet katı atık 
bertaraf tesisi için izin verildi. 
Tesisler için izin verilen toplam 
alan 1844 hektarı buluyor.
Son olarak 20 Ocak'ta, 
Antalya'da Batı Entegre Atık 
D e ğ e r l e n d i r m e ,  G e r i  
Dönüşüm, Enerji Üretim ve 
Bertaraf Tesisleri için Antalya 
B ü y ü k ş e h i r  B e l e d i y e s i  
tarafından ihale açıldı. İhale 5 
Şubat'ta yapılacak.
Katı atık bertaraf tesislerinde 
evsel, tarımsal ve endüstriyel 
faaliyetler sonucu oluşan katı 
atıklar, yönetmeliklere göre 
sızıntı suyu, depo gazı ve 
koku önlemleri alınarak 
depolanırken, ayrıştırma, geri 
kazanım, kompost üretimi, 
enerji eldesi gibi çeşitli 
proseslerden geçiyor.
Söz konusu tesislerin orman 
alanlarında yapımı hızla 
artarken, doğanın tahrip 
edilmesi ile ilgili şikayetler 
gündemde. Son dönemde 
Düzce, Zonguldak, Giresun 
ve Bodrum'da da ormanlık 
a l a n d a  y a p ı l a n  v e y a  
yapılması planlanan katı atık 
bertaraf tesisleri tepkiye yol 
açmıştı. Düzce'de geçen yıl 
katı atık süzüntü sularının 
Melen çayına karıştığına 

Katık Atık Tesisleri Ormanları 
Çöp Sahasına Dönüştürdü

Avrupa'dan çöp ithalatıyla gündeme gelen Türkiye'de ormanlarda yapılan katık atık tesislerinin sayısı hızla artıyor.

ilişkin iddialar gündeme 
gelmişti. Zonguldak'ın Alaplı 
ilçesinde ise katı atık tesisi 
yapımı amacı ile il genel 
meclisinden geçen imar 
planı değişikliği kararına 
tepkiler sürüyor. Planlanan 
tesisin, tarım ve orman 
a l a n l a r ı n a  y a k ı n l ı ğ ı  
nedeniyle halk sağlığını 
tehdit ettiği belirtiliyor
DW Türkçe'ye konuşan 
Çevre Mühendisleri Odası 
Genel Başkanı Ahmet 
Kahraman'a göre, bu durum 
ormanların savunmasız 
olmasından kaynaklanıyor. 
Kahraman, "Kamu yararı 
gözetmeyen yönetimlerde 
orman alanında faaliyet için 
ruhsat almanın kolaylığı 
şaşırtıcı değil. Bu uğurda 
gitgide yeni yollar açılırken, 
kamu malı olan ormanların 
sermayenin insafsızlığına 
bırakılması talana zemin 
hazırlıyor" diyor.
Kahraman, söz konusu 
tesislerle ilgili yerel halkın 
tepkisini de haklı görüyor. Bu 
tür  tes is ler in  kuru lum 
aşamasında yer ve yöntem 
seçiminin çevresel açıdan 
en kritik aşama olduğunu 
söyleyen Kahraman'a göre, 
e ğ e r  h a l k ı n  t e p k i s i  
değer lendir i lmiyorsa o 
projenin kamu yararına 
olduğu söylenemez.
Katı atığın zaten kendisinin 
bir çevre sorunu olduğunu 
söyleyen Kahraman, katı 
atık bertaraf tesislerinin 
buna ilave olarak yeni 
problemler getirdiğine dikkat 
çekiyor. Su ve toprak kirliliği 
Kahraman, "Bu tesisler, her 
şeyden önce kamu adına ve 
yararına yapılmadığında bir 
endüstriyel faaliyet kimliğini 

taşır. Yer altı sularının 
k i r l e n m e s i ,  o r m a n  
alanlarının tahrip olması, 
t o p r a ğ ı n  k i r l e n m e s i ,  
atmosferin kirlenmesi, halk 
sağlığı üzerindeki olumsuz 
etkileri gibi bilindik riskleri 
vardır" diyor.Kahraman, 
T ü r k i y e ' d e  k u r a k l ı k  
k o n u ş u l u r k e n  o r m a n  
alanlarının bu şekilde tahrip 
edilmesinin endişe verici 
olduğunu vurguluyor.
DW Türkçe'ye konuşan 
İstanbul Üniversitesi Orman 
Fakültesi Öğretim Üyesi 
Prof. Dr. Doğanay Tolunay 
da  Tü rk i ye ' de  ene r j i ,  
madencilik yatırımları, otoyol 
ve köprüler, tren yolları, 
kampüsler, sağlık tesisleri, 
c e z a e v l e r i ,  h a y v a n  
barınakları, mezarlıklar gibi 
farklı amaçlar için orman 
alanlarından verilen izinlerin 
toplamının 738 bin hektarı 
bulduğunu belirtiyor.Prof. Dr. 
Tolunay, katı atık depolama 
izinlerinin hektar olarak 
küçük bir alan gibi gözükse 
de yüksek riskleri olduğuna 
dikkat çekiyor. Bunlardan biri 
de orman yangınları.
Üç yılda 132 yangınBodrum, 
Marmaris, Urfa ve Manisa'da 
k a t ı  a t ı k  d e p o l a m a  
a lan la r ından  s ıç rayan  
k ı v ı l c ı m l a r l a  h e m e n  
çevresindeki ormanlarda 
y a n g ı n l a r  ç ı k t ı ğ ı n ı  
anımsatan Tolunay, "Bu nasıl 
oluyor? Daha çok araç giriş 
çıkışı oluyor tesislere. 
Bunların egzozlarından 
çıkan bir kıvılcım çıkabiliyor. 
Çöp le r in  depo lanması  
sırasında içlerinde organik 
atıklar fazla ise bunlar 
o k s i j e n s i z  o r t a m d a  
ayrışırken ısınabiliyorlar ve 

kızışma adını verdiğimiz 
o l a y  s o n u c u n d a  d a  
yangınlar çıkabiliyor. Yine 
çok miktarda metan gazı 
çıkışı söz konusu olabiliyor, 
bu da çok yanıcı ve patlayıcı 
bir gaz. Bu nedenle orman 
içinde başta orman yangını 
açısından çok büyük tehdit 
oluşturuyor" diye konuşuyor.
Çukurova Üniversitesi Su 
Ürünleri Fakültesi'nden Doç. 
Dr. Sedat Gündoğdu'nun 
hazırladığı haritaya göre, 
Türkiye'de geri dönüşüm 
tesislerinde son 3 yılda 132 
yangın meydana geldi.
Bazı tesislerde birden fazla 
yangın çıktığını dile getiren 
Ahmet Kahraman, yangın 
riskinin orman alanlarına 
toplandığını, sadece bunun 
bile tek başına vahameti 
gözler önüne serdiğini 
söylüyor. Kahraman, bu 
n e d e n l e  O r m a n  
B a k a n l ı ğ ı ' n ı n  o r m a n ı  
k o r u m a k ,  o r m a n  
yangınlarına dikkat çekmek 
konulu kamu spotlarını 
"samimiye ts iz "  o la rak  
değerlendiriyor.
K a t ı  a t ı k  d e p o l a m a  
tesislerinin diğer bir olumsuz 
e t k i s i  d e  o r m a n l a r ı n  
parçalanmasına neden 
olması. İstanbul Üniversitesi 
Orman Fakültesi Öğretim 
Üyesi Tolunay, ormanın 
ortasında kurulan tesisler 
için ayrıca kamyon giriş 
çıkışını sağlayan yollar ve 
e lek t r i k  g ib i  a l t  yap ı  
hizmetlerinin yapıldığını 
söylüyor.  Bunlar ın da 
ormanların parçalanmasına 
yol açtığını vurguluyor. 
Tolunay, "Diğer tüm orman 
içinde yapılan tesisler gibi 
katı atık depolama tesisleri 

de ormanın çok daha küçük 
parça lara ayr ı lmasına 
n e d e n  o l u y o r.  B a ş t a  
biyolojik çeşitlilik ve yaban 
hayatı üzerinde olumsuz 
etkilere sahip. Çünkü bu 
tesislerin yapıldığı yerdeki 
canlılar, hayvanlar başka 
yerlere gidebiliyor. Ama bitki 
örtüsünü kaldırdığınız için 
buradaki varsa endemik 
türler, tehdit altındaki türler 
zarar görebiliyor" diyor.
B i y o k ü t l e  e n e r j i  
santralleriDW Türkçe'ye 
k o n u ş a n  D O Ğ A D E R  
Yönetim Kurulu Üyesi Murat 
Demir ise Greenpeace 
örgütünün verilerine göre 
Türkiye'nin Avrupa'dan çöp 
ithalatında birinci sıraya 
çıktığını hatırlatıyor. Demir, 
yine orman alanlarında 
tarımsal atık ve orman 
atıklarını değerlendirmek 
amacıyla kurulan biyokütle 
e n e r j i  s a n t r a l l e r i n i n  
ç o ğ u n u n  a m a c ı  d ı ş ı  
k u l l a n ı l d ı ğ ı n a  v e  b u  
tesislerde çöp yakıldığına 
işaret ediyor. Teknik olarak 
incelendiğinde akışkan 
yataklı kazanı olan tesislerin 
çöp  yakma  amac ıy l a  
k u l l a n ı l d ı ğ ı n ı n  
görülebileceğini söyleyen 
Demir, Bursa Karaağız'da 
yapılması planlanan bir 
santral projesinin 2019'da 
köylülerin direnişi sonucu 
iptal edildiğini ifade ediyor.
Samsun 'un Çarşamba 
ilçesinde kurulan biyokütle 
enerji santraline karşı da 
protestoların sürdüğünü 
ifade eden Demir, santralin 
t a r ı m  a r a z i l e r i n i  v e  
ormanları tehdit ett iği  
uyarısında bulunuyor.Peki 
katı atık bertaraf tesislerinin 

yapımı için hangi alanlar 
değerlendirilebilir?
Hazine arazi ler i  ya da 
belediye arazilerine işaret 
eden Doğanay Tolunay'a 
göre, atıl arazilerin bu alanda 
kul lanımı için planlama 
yapılması gerekiyor. Tarım ve 
orman alanlarıyla mera 
alanlarının kamu yararı var 
d e n i l e r e k  a m a ç  d ı ş ı  
kullanımlara açılmaması 
ge rek t iğ in i  i f ade  eden  
Tolunay, "Eğer uzun vadeli 
düşünmez,  p lan lamalar  
yapmazsak kısa vadel i  
amaçlar için ormanları ya da 
diğer ekosistemleri, tarım 
alanlarını tahrip edersek uzun 
vadede evet çöplük için yer 
bulamayabiliriz ama orman 
alanımız da tarım alanımız da 
kalmayabilir" diyor.
Çevre Mühendisleri Odası ise 
Türkiye'nin yeni atık yönetim 
planları geliştirmesi gerektiği 
görüşünde. Bu konuda en 
kritik unsurun yer seçimi 
olduğunu, çevresel etki 
değer lend i rmes i  (ÇED)  
raporlarının kılıf kimliğinde 
kullanılması yöneliminin de bu 
s o r u n u  m a s k e l e d i ğ i n i  
söyleyen Ahmet Kahraman, 
tarım ve orman alanlarının, 
yer altı su kaynaklarının, 
atmosferin, halk sağlığının 
korunması gibi i lkelerin 
ç e v r e s e l  e t k i  
d e ğ e r l e n d i r m e s i n i n  
kaçınılmaz unsurları olması 
ge rek t i ğ in i  vu rgu luyo r.  
Kahraman,  ayr ıca  a t ık  
yönetimi sorununu çözmek 
i ç i n  n i h a i  b e r t a r a f  
yönteminden önce at ık 
azaltımı, kaynağında ayırma 
yöntemlerinin uygulanması 
gerektiğini ifade ediyor.
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YIĞILCA
MATBAA
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Devlet Bahçeli: 
Mesele öğrenci ya da 
rektör meselesi değil
MHP lideri Bahçeli sosyal medyadan yaptığı 
açıklamada, "28 gündür ülkemizin gündeminde 
yer alan Boğaziçi Üniversitesi, demokratik bir 
hak arayışına veya masum bir öğrenci itirazına 
sahne olmamıştır. Mesele öğrenci ya da rektör 
meselesi değildir. Asıl mesele üniversiteleri 
kapsayacak olası bir dalgalanmayı toplumsallaştırıp 
siyasallaştırmaktır." dedi.

    İl Jandarma Komutanlığı ve Doğa Koruma ve Milli Parklar Düzce Şube Müdürlüğü ekipleri olumsuz hava şartlarında 
yiyecek bulmakta zorlanan yaban hayatının vazgeçilmezi olan hayvanlar için yaylalara yem koydu. Ekipler, Beyköy 
ormanlarında yaban hayvanlarının beslenmesi için 150 kilogram yonca ile 50 kilogram samanı, belirlenen noktalara bıraktı.

Yaban hayvanları için 
doğaya yem bırakıldı
Düzce'nin yüksek kesimlerinde etkili olan kar sonrası beyaza bürünen noktalarda yiyecek
bulmakta zorlanan yaban hayvanları için yem bırakıldı. Düzce'nin yüksek kesimlerinde etkili 
olan kar sonrası beyaza bürünen noktalarda yiyecek bulmakta zorlanan yaban hayvanları 
için yem bırakıldı.

    Sakarya Karabük, Düzce ve Bolu'da, 
yeni tip koronavirüs (Kovid-19) tedbirleri 
kapsamında hafta sonu uygulanan 
sokağa çıkma kısıtlamasını ihlal eden 
2 4 1  k i ş i y e  p a r a  c e z a s ı  
kesildi.Sakarya'da polis ve jandarma 
ekipleri, sorumluluk bölgelerindeki 
cadde ve sokaklarda kısıtlamaya ilişkin 
denetim gerçekleştirdi.
Polis ekiplerince hafta sonu sokağa 
çıkan 50 kişiye 157 bin 513 lira, 
jandarma tarafından da 39 kişiye 98 bin 
200 lira para cezası kesildi.

Sokağa çıkma kısıtlamasını ihlal 
eden 241 kişiye para cezası verildi
Sakarya, Karabük, Düzce ve Bolu'da sokağa çıkma kısıtlamasını ihlal eden 241 kişiye para cezası verildi.

    MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli sosyal medyadan 
yaptığı açıklamada, "Boğaziçi Üniversitesi'nde 
süregelen habis eylemler mutat ve kanuna muvafık bir 
Rektör atanmasına gösterilen eften püften tepkilerden 
maksat itibariyle farklı ve fazla anlamlar taşımaktadır. 
Türkiye'nin boğazını sıkmak isteyen provokatörler 
Boğaziçi'ne tutunmanın arayışındadır. Milletimizin 
hassasiyetleriyle oynamayı özgürlük, mukaddesatını 
hedef almayı demokrasi, toplumsal huzur ve sükûnetini 
baltalamayı eğitim hakkı gibi lanse ve servis eden iç ve 
dış mihraklar, devşirdikleri piyonlarla yasa dışı 
protestoları yaygınlaştırmanın amacındadır. 28 gündür 
ülkemizin gündeminde yer alan Boğaziçi Üniversitesi, 
demokratik bir hak arayışına veya masum bir öğrenci 
itirazına sahne olmamıştır. Bu üniversitenin kapısına 
öğrencinden başka her türlü haşarat ve anarşist gruplar 
sırayla yuvalanmıştır. Nitekim her şey ortadadır. Boğaziçi 
Üniversitesi'nin giriş kapısı kilitlenmişse, bunun nedeni 
terör örgütlerinin eylem ve manevra alanını daraltmak 
içindir. Mesele öğrenci ya da Rektör meselesi değildir. 
Asıl mesele üniversiteleri kapsayacak olası bir 
dalgalanmayı toplumsallaştırıp siyasallaştırmaktır. CHP, 
HDP, İP ve bunların diğer yandaş partileri Boğaziçi 
Üniversitesi'nde oynanan oyuna doğrudan iştirak 
etmişlerdir. Üniversiteye sırtlarını dönen sözde 
akademisyenler ise bu sakat tutumlarıyla başka bir 
açıdan Türkiye muhaliflerine kucak açmışlardır. ilime sırt 
dönenler; karanlığa yüz verirler, karışıklığa omuz verirler, 
krize onay verirler, kargaşaya destek verirler. Üstelik bazı 
çapulcuların kutsallarımıza hakaret etmelerine de ses 
çıkarmazlar. Çıkarsalar kör ideolojik muhitlerince aforoz 
edileceklerini gayet iyi bilirler." ifadelerini kullandı.

08 ŞUBAT 2021 PAZARTESİ
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“Çocukluğumdan beri en 

sevdiğim karakterdi”

Çocukluk hayali olan demir 

adam z ı rh ın ı  pandemi  

d ö n e m i n i n  d e  a r a y a  

girmesiyle 1.5 yıl sonra 

tamamlayan Tolga Özuygur, 

“Aslında Ironman (Demir 

Adam) benim çocukluktan 

beri Marvel serisinde en 

sevdiğim karakterlerden birisi. 

Çocukken hep aklımda keşke 

benimde bir demir adam 

zırhım olsa diyordum. Şuanda 

zaten youtube kanalımda 

elektronik, robotik projeler 

yaptığım için bir anda aklıma 

ben neden kendime bir adet 

demir adam zırhı yapmıyorum 

diye bir fikir geldi ve bu şekilde 

zırhın yapımına başladım. 

Biraz pandemi yüzünden 

uzun sürdü yaklaşık 1.5 yıldır 

uğraşıyorum ve sonunda 

tamamladım” dedi.

“Zırhı yaklaşık 1 saat içinde 

giyiyorum”

Zırhın yapımına 1.5 yıl önce 

İşte yerli 'Ironman'
Video paylaşım platformundaki görüntüleriyle videolarıyla tanınan Tolga Özuygur İstanbul'un
Seyrantepe ilçesindeki atölyesinde 1 buçuk yıl önce başladığı demir adam zırhı projesini 
pandemi döneminde bitirmeyi başardı. Zırhın tüm sistemlerini bir elektronik alt yapı ve ses 
komutlarıyla hareket ettirebiliyor. Ayrıca gövdede nükleer enerji üretebilen bir ark 
reaktörü de bulunuyor.

başladığını ve zırhın birçok 

farklı teknikler kullanılarak 

yapıldığına dikkat çeken 

Özuygur, “Parçaları tek tek 

3 boyutlu yazıcılar ile 

ü r e t i l i y o r  v e  d a h a  

sonrasında montaj işlemleri 

yapılıyor. Zırhın tasarımı üç 

boyutlu baskıdan elektronik 

d e v r e  t a s a r ı m ı n a  v e  

bilgisayar programlamaya 

kadar pek çok ekipman 

içeriyor. Tabi bütün bunlar 

ü z e r i n e  p e k  ç o k  

araştırmalar ve geliştirmeler 

yapmam gerekti. Ayrıca 

zırhın gövdesinde nükleer 

enerji üreten bir Ark reaktörü 

b u l u n u y o r .  S o n u ç t a  

filmlerde gördüğümüz kadar 

kolay giyilip çıkarılabilen 

ekipmanlar değil bunlar. 

Filmde 1 saniye içinde 

giyildiğine bakmayın. İki kişi 

yardımı ile 1 saat içinde 

giyebiliyorum ve bu tarz 

birşeyi giyip içinde hareket 

edebilmek çok zor. Bu 

yüzden buna göre farklı 

malzemeler kul lanmak 

gerekiyor esnek olan yerlere 

esnek sert olan yerlere sert 

malzemeler. Giyilebilen bir 

şey üretmek gerçekten çok 

karmaşık bir şeymiş bu 

süreç içinde bunu öğrenmiş 

oldum” ifadelerini kullandı.

“Zırhın vücut hareketlerini 

yapay zeka ile konuşarak 

h a r e k e t e  g e ç i r m e k  

mümkün”

Z ı r h ı n  t a m a m e n  s e s  

komutlarını algılayarak 

harekete geçtiğini söyleyen 

Özuygur, “Dünya'da ve 

Türkiye'de de bu tarz proje 

mevcut. Benim aslında bu 

projede yapmaya çalıştığım 

şey kendi uzmanlık alanımı 

kullanmaktı. Benim asıl 

uzmanlık alanım elektronik 

devre tasarımı ve bilgisayar 

p rog ram lama  üze r i ne  

kurulu. Bu zırhın olayı bütün 

sistemlerin bir elektronik alt 

yapı ile kontrol edilebiliyor 

olması ve bunlarında ses 

kontrolleri ile aynı filmdeki 

gibi içindeki yapay zeka ile 

k o n u ş a r a k  k o n t r o l  

edilebiliyor olması. Kaskın 

açı l ıp  kapanmasından 

el indeki i t ic i ler in ateş 

etmesine kadar pek çok 

kontrolü direk olarak zırhın 

içinden mikrofon yardımıyla 

yapay zeka ile konuşarak 

gerçekleştirmek mümkün” 

d i y e r e k  s ö z l e r i n i  

sonlandırdı. 

Ünlü aktör Robert Downey 

J r . ' ı n  h a y a t  v e r d i ğ i  

' I ronman'ın zırhı Türk 

yazılımcı ve buluşcu Tolga 

Özuygur tarafından aynı 

ö z e l l i k l e r l e  y e n i d e n  

tasarlandı. Demir adam 

zırhı sesli komut sistemiyle 

ç a l ı ş ı p  a t e ş l e m e  

y a p a b i l i y o r .  S o s y a l  

medyada 'Yerli Ironman' 

ismiyle anılan Özuygur, zırhı 

1 buçuk yılda tamamladığını 

anlattı.

    COVID-19 PCR Laboratuvarı'nda Kasım-Aralık 2020 ve 

Ocak-Şubat 2021 aylarında COVID-19 tanısı konmuş 17 

örnekte yapılan analizlerde, “B117” olarak bilinen İngiliz 

varyantının KKTC'de yayıldığı saptandı. Analizlerde 17 

örnekten 9'unda “B117” varyantı olduğu tespit edildi.

Şubat ayındaki vakaların yüzde 80'i mutant kaynaklı

KKTC'de İngiltere varyantına ait ilk vaka 13 Ocak'ta görüldü. 

3 Şubat'ta ise COVID-19 tanısı konulan 10 vakadan 8'nin 

“B117” varyantı olduğu saptandı. Yapılan analizlerle, günlük 

vaka sayısının 50'nin üzerine çıktığı KKTC'de, bu artışın 

nedeninin, ilk kez İngiltere'de tespit edilen ve bulaşıcılığı 

yüzde 70 oranında yüksek olan, mutasyona uğramış virüs 

olduğu tespit edildi.

Prof. Dr. Tamer Şanlıdağ: “KKTC'de İngiltere mutantının 

yayıldığını saptadık.”

DESAM Araştırma Enstitüsü Müdürü Prof. Dr. Tamer 

Şanlıdağ, COVID-19 PRC Tanı Laboratuvarında yaptıkları 

analizlerde, ilk kez İngiltere'de ortaya çıkan N501Y 

mutasyonuna sahip B117 İngiliz varyantının KKTC'de Ocak 

2021'in ortalarında görülmeye başlandığını tespit ettiklerini 

söyledi.

Bu varyantın hızlı bir yayılım göstererek, son günlerde 

enfekte olan kişilerin büyük bir çoğunluğunda görüldüğünü 

belirten Prof. Dr. Şanlıdağ, mutasyona uğramış virüsün, 

KKTC'deki COVID-19 vaka sayılarındaki artışa neden 

olduğunu söyledi. Yeni varyantın hastalığın seyrini 

değiştirmediğini ancak daha hızlı yayılım gösterdiğini 

belirten Prof. Dr. Şanlıdağ, “İngiliz varyantı koronavirüsün 

bulaştırıcılık sayısını gösteren Ro değerini 0.4 ile 0.7 

arasında değiştirerek bulaşıcılığı yüzde 50 ila yüzde 75 

oranında artırıyor” dedi.

Prof. Dr. Tamer Şanlıdağ, DESAM Enstitüsü Matematiksel 

Modelleme Araştırma Grubu'nun yaptığı analizlerde de 

koronavirüsün bulaştırıcılık sayısını gösteren “Ro değerinin” 

de bugün itibariyle KKTC'de 3.25 olarak belirlendiğini 

söyledi. Mutant virüsün hızının azaltılması için aşı ve 

korunma tedbirlerinin sürdürülmesi gerektiğine vurgu yapan 

Prof. Dr. Tamer Şanlıdağ, “Ekip olarak çok geniş bir uzman 

kadro ile COVID-19'la mücadele ederken, bilimsel veriler 

ışığında sürecin daha iyi anlaşılması ve yönetilmesi adına 

akademik çalışmalara da devam ettiklerini dile getirdi.

“Yeni SARS-Co-V-2 varyantı endişe oluşturuyor”

DESAM Araştırma Enstitüsü COVID-19 PCR Laboratuvarı 

sorumlularından ve araştırmacısı Doç. Dr. Mahmut Çerkez 

Ergören de bu yeni varyantın enfeksiyon sayısının 

artmasına yol açtığını belirterek, virüsün insan hücrelerini 

bağlayan ve girişini kolaylaştıran S proteinlerinde oluşan 

mutasyonla ortaya çıktığını söyledi. Doç. Dr. Ergören “Yeni 

SARS-Co-V-2 varyantı, virüsün ACE2 reseptörüne daha sıkı 

bağlanmasına izin verdiğinden endişe oluşturuyor” dedi.

KKTC'de mutasyonlu
virüs saptandı

Yak ın  Doğu Ünivers i tes i  DESAM Araşt ı rma 
Enstitüsü COVID-19 PCR Tanı Laboratuvarı'nda 
yapılan analiz ler sonucunda, İngil tere'den 
dünyaya yayılan SARS-CoV-2 virüsünün mutasyona 
uğramış varyantının KKTC'de tespit edildiğini açıkladı.

www.ac-aksan.com
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     Polis ekiplerince gözaltına 

alınan Çelik, emniyetteki 

işlemlerinin ardından çıkarıldığı 

adli makamlarca tutuklanarak 

cezaevine konuldu.

89 yıl 4 ay 15 gün hapis cezası 

almıştı

'Terör örgütü üyesi olmak' suçundan aranan
 il başkanı Yunanistan'a kaçarken yakalandı
Edirne İl Emniyet Müdürlüğü Terörle Mücadele Şube Müdürlüğü ekipleri, yaptıkları çalışmalar sonrası Uzunköprü ilçesi yakınlarında 
bir otomobili durdurdu. Yapılan kimlik sorgularında, otomobilde bulunan kişinin 'terör örgütüne üye olmak' suçundan açık dosyası 
bulunan eski BDP Elazığ İl Başkanı Turan Çelik olduğu belirlendi.

Öte yandan, 14 Haziran 

2014'te PKK/KCK terör 

örgütü ile iltisaklı yüzleri 

maskeli YDG-H'li bir grup 

tarafından Elazığ Karakoçan-

Bingöl Kığı karayolu üzerinde 

bulunan Sarıbaşak köyü 

i ç e r i s i n d e  8  a r a c ı n  

d u r d u r u l m a s ı  v e  o l a y  

yerinden geçen bir polis 

memurunun, açılan ateş 

s o n u c u  h a f i f  ş e k i l d e  

yaralanması olaylarından 

yargılanan 11 sanık 2017 

yılının Şubat ayında toplam 

983 yıl 3 ay 15 gün hapis 

cezasına çarptırılmıştı. Aynı 

davada o dönem BDP Elazığ 

İl Başkanı olan Turan Çelik'te 

yargılanmış 89 yıl 4 ay 15 gün 

hapis cezası almıştı.

    Akçakale Atlı Spor Kulübü Başkanı Şimşek Yıldırım'ın düzenlediği cirit müsabakası 12 atla köy girişindeki karlı 
arazide yapıldı. Yakın köylerden at üstünde köye gelen ciritçiler bir süre dinlendikten sonra sahadaki yerlerini alarak, 
Covid-19 kısıtlaması nedeniyle az sayıda seyirciye cirit gösterisi yaptı. Karlı zeminde düşe kalka yapılan gösteri 
nefesleri kesti. 1'er saatlik iki devre şeklinde oynanan cirit müsabakasının kazananı dostluk oldu.

Kars'ta kar üzerinde 
cirit coşkusu

Kars'ın Selim ilçesine bağlı Akçakale köyünde ata sporu ciriti yaşatmak için karlı sahada ciritçiler hünerlerini sergiliyor. 

    Menengiç (çitlembik) ağacının Akseki bölgesinde 
Toros Dağlarında ve arazilerde doğal ortamda yetiştiğini 
söyleyen Güven, “Eylül- Ekim aylarında olgunlaşan 
menengiçin meyveleri vatandaşlar tarafından toplanıyor. 
Vatandaşlar topladıkları ürünleri benim makinalarda 
yağını çıkartıyorlar” dedi.
3 kilodan bir kilo gram yağ çıkıyor
Menengiçin meyvesinin oldukça bereketli olduğunu 
söyleyen Güven, “3 kilo menengiçten bir kilogram yağ 
çıkmaktadır. Bir saatte 10 kilogram menengiç işliyorum. 
Akseki Bölgesinde Toros dağlarında vatandaşlar 
tarafından yıllık yaklaşık 20-30 ton civarında menengiç 
toplanıyor. Bunu kuruyemiş olarak da tüketiliyor. 
Vatandaşlar son zamanlarda artık bunun yağını 
çıkarmaya başladılar. Sofralarda kahvaltıda da 
tüketiliyor. Oldukça lezzetli bir üründür. Kendimde 
vatandaşlardan menengiçin meyvesini alıyorum. Yağını 
çıkarıyorum. Ayrıca kuru yemiş olarak da vatandaşlar 
tarafından sofralarda tüketiliyor. Yağını 200-250 liraya, 
ham maddesini de 30 liraya satıyoruz. ” dedi.
Kahvesini de üretiyor
Menengiç meyvesinin sadece yağını değil, kahvesini de 
ürettiğini anlatan Güven, “Şu anda menengiç 
(çitlembiğin) yağını çıkartarak satıyorum. Ama yalnızca 
bununla sınırlı kalmıyorum. Menengiç meyvesinin yağını 
çıkardıktan sonra kalan posasından ise makinada 
öğüterek menengiç kahvesini üretiyorum. Çitlembikten 
katma değer sağlayan ürünleri pazara sunuyorum. 
Ürettiğimiz menengiç kahvesinin kilosunu da 20 liradan 
satıyorum. Bunların da müşterileri bulunmaktadır. 
Özellikle gelip bizden satın alırlar, ya da kargo ile 
adreslerine gönderiyorum”
Faydaları saymakla bitmiyor
Menengiç (çitlenmik) yağının faydalarının saymakla 
bitmediğini anlatan Güven, meyvenin karın ağrılarını 
azalttığ, mideyi rahatlatıcı bir etki gösterdiğinin bilindiğini 
söyledi.
İştah açıcı özellikler gösterdiğinden kilo almak 
isteyenlerin de tercih ettiğini söyleyen Güven, ” 
Öksürüğün kesilmesini sağlıyor. Ölçülü bir şekilde 
kullanıldığında böbreklerin sağlıkla çalışmasına destek 
olduğu biliniyor. Aşırı terleme sorunundan kurtarıyor. Saç 
sağlığına iyi geliyor, özellikle saç renginin açılmasını 
geciktirdiği söyleniyor. İdrar söktürücü özellikler 
gösteriyor” diye konuştu.
Akseki'nin Alaçeşme mahallesinde yaşayan Osman 
Yakabaşı ise menengiç ağacının Alaçeşme 
mahallesinde oldukça bol olduğunu ve doğal ortamda 
yetiştiğini söyledi. Her yıl menengiç meyvesini 
topladığını belirten Yakabaşı, “Eylül-Ekim aylarında 
menengicin meyveleri olgunlaşıyor. Olgunlaşan 
meyvelerini topluyoruz. Bu yıl 33 kilogram menengiç 
topladım. Bunun da bir kısmını yağını çıkarttım. Bir 
kısmını ise yağını almadan kuruyemiş olarak da 
kullanıyoruz. Yağını kahvaltıda da kullanıyoruz” diye 
konuştu.
Alaçeşme mahallesinde yaşayan Mutlu Yüksel ise 
menengiçin yörede çöğre olarak da bilindiğini belirterek, 
“Eylül -Ekim aylarında bunun hasadını yaparız. 
Çocukluğumuzda annelerimiz de dağlardan toplardı. 
Bunu toplaması oldukça zahmetlidir. Reçinesi ellerimize 
yapışır. Biz bunu hem tüketip, hem de yağını 
çıkartıyoruz. Bunun yağını 200-250 liraya satıyorlar” diye 
konuştu.

Dağlardan toplayıp 
yağının kilogramını 

200 liradan satıyorlar
Alaçeşme Mahallesinde bir çok bitkiden aromatik yağ 
üreten Abdullah Güven, halk arasında çitlenbik, dağın, 
menengiç gibi farklı isimlerle de anılan çitlembik 
bitkisinin meyvesinin hem yağını, hem de kahvesini 
üretiyor.

    Olay, saat 17.30 sıralarında 
Fatih Eminönü'nde yaşandı. 
Edinilen bilgiye göre, seyyar satıcı 
bir kişi ile İBB Zabıta Müdürlüğü 
ekipleri arasına tartışma yaşandı. 
Yaşanan tartışmanın ardından 
iddiaya göre ekipler seyyar 
satıcıyı darp etti. Bir avukat ise 
duruma isyan etti. Avukat Üsame 
Ceran sosyal medya hesabından 
seyyar satıcının darp sonrası 
fotoğrafını paylaşarak, “Ben 
sonuna ye t i ş t im ama tek  
kelimeyle korkunçtu. Birçok kişi 
tanık oldu. Muhtemelen MOBESE 
açıs ında gerçek leşt i  o lay.  
Vatandaşla zabıta arasında ne 
yaşandı bilmiyorum; ama hiç 
önemli değil güpegündüz işlek 
caddenin ortasında bir vatandaşı 
dövemezsiniz!” dedi.

İBB zabıta ekipleri seyyar satıcıyı darp etti
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